



Харавинина Л. Н.
Kharavinina L. N.

Ключевые направления
дополнительного
профессионального
образования педагогических
работников среднего
профессионального
образования

Key Areas of Further
Professional Training for
Teachers of Secondary
Vocational Education

В последние годы появилось много новых нормативных документов, влияющих на организацию и содержание профессионального педагогического образования: профессиональный стандарт, приказ Минобрнауки России РФ от 1 июля 2013 г. № 499, постановление Правительства Ярославской области, 06.03.2014 № 188-п и др. В статье на примере работы кафедры профессионального образования Института развития образования представлены факторы и положения, которые необходимо учитывать при организации дополнительного профессионального образования.

Ключевые слова: *среднее профессиональное образование; дополнительное профессиональное образование; сопровождение развития компетентности педагога; инновационный проект.*

In recent years there have been many new regulatory documents that affect organization and content of professional pedagogical education: professional standard, order No. 499 of the Ministry of education and science of the Russian Federation dated 1 July 2013, resolution No. 188-п of the Government of the Yaroslavl region, dated 06.03.2014, and others. The article highlights factors and principles to be considered in organization of further professional education by the example of the activities of the Department of professional education, Education development institute.

Key words: *secondary vocational education; further professional education; assistance in developing teachers' competence; innovative project.*